
Høringssvar fra Fagcenter MED Omsorg og Sundhed til Budgetoplæg 2015-2018 

Fagcenter MED ønsker at blive inddraget i budgetprocessen på et tidligere tidspunkt. Det er meget svært at 

forholde sig til materialet, når man ikke kender baggrunden og de politiske diskussioner.  

Det kunne også være ønskeligt med en læsevejledning. Det er et meget omfangsrigt materiale, der måske 

kunne opdeles mere overskueligt i forhold til det enkelte fagcenter. 

Der er ikke tydelighed omkring AN3 også dækker daghjem eller om der kun er tale om træningsfaciliteter. 

Det må med stor bekymring konstateres, at der ikke er afsat midler til demensområdet.  Der har været et 

stort uddannelsesprojekt i gang, hvor der er uddannet demenskoordinatorer på alle plejecentre, i 

hjemmeplejen og i sygeplejen. Dette arbejde skulle gerne kunne fortsætte. Kommunen er udfordret af de 

demografiske sammensætninger. Det er et indsatsområde, hvor sundhedsfremmende og forebyggende 

tiltag bør vægtes.  

Det er rigtigt godt, at der nu afsættes anlægsmidler til en vaskerobot på hjælpemiddeldepotet. Det må 

hjælpe på arbejdsmiljøet og endvidere sikre, at hjælpemidler bliver rengjort forsvarligt i forhold til fx 

smittefare. 

Fagcenter MED i Omsorg og Sundhed er bekymrede for fase II på det specialiserede område, da der nu 

bliver gennemført afskedigelser.  

Når det bliver foretaget 360
0
 analyser, opleves det ofte at den forventede besparelse bliver fjernet fra 

budgettet inden analysen er færdig. Det ville være ønskeligt at denne forretningsgang blev ændret, således 

at der først skete budgetændringer efter arbejdet er færdiggjort og der således foreligger et godt og 

grundigt bearbejdet materiale til grund for budgetændringer. 


